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Úvod 
Vážení spoluobčané a chalupáři, 
květen je tady a s ním snad konečně 

i jaro, jak má vypadat. S příchodem jara 
se tradičně pojí i velký úklid v domác-
nosti. Téma úklidu a hlavně otázka, co 

s vyprodukovanými odpady, se bude 
prolínat větší částí tohoto čísla zpravo-
daje.
 

Napsal Václav Konečný

Slovo starosty
 Vážení občané, chalupáři a přátelé obce,
na úvod bych Vám rád představil inves-

tiční akce, které se na obci řeší nebo řešit 
budou. Na druhém zasedání zastupitel-
stva se určilo toto pořadí investičních akcí: 
1. Výkup parcel v lokalitě k Bohuslavicím 
2. Auto JSDH 3. Mateřská školka 4. Ob-
novení cest 5. Protipovodňové opatření 
6. Multifunkční hřiště 7. Kanalizace. 

Již před rokem byla podána žádost o do-
taci na dopravní automobil pro JSDH – 
dodávku. Tato dotace nám byla schválena 
a nyní tedy probíhá další zpracování této 
akce – byly specifikovány parametry toho-
to vozidla a nyní byla zaslána žádost o re-
gistraci akce na Olomoucký kraj. Násle-
dovat bude vlastní výběrové řízení, tedy 
poptání dodavatelů, výběr vhodné nabíd-
ky a vlastní nákup vozidla. Odhadovaná 
cena je do 1 200 000 Kč s dotací 540 000 Kč. 
Po koupi pak samozřejmě budou další 
průběžné náklady na hrazení pravidelné-
ho servisu. Původním záměrem bylo vy-
užívat vozidlo i pro dopravu občanů na 
různé akce, např. návštěvy výstav, pamá-
tek apod. Toto ale bohužel nebude mož-
né, protože dle výkladu podmínek dotace 
lze vozidlo používat opravdu pouze pro 
zásahy jednotky SDH obce, případě pro 
využívání místním SDH. Požadavek na 
pořízení automobilu vzešel ze strany SDH 
a v souvislosti s tím bych rád apeloval na 
jeho členy. Investice bude poměrně vy-
soká a vozidlo bude nakonec využíváno 
téměř výhradně pro potřeby SDH. Bude 
tedy třeba, aby opravdu aktivně přistu-
povali k výkonu své činnosti a snažili se 
vozidlo maximálně a efektivně využívat. 
Rozhodně by bylo chybou, aby pak pouze 
stálo v garáži. 

Oproti původnímu plánu investic jsme 
předpokládali, že se během volebního ob-

dobí určitě objeví i další možné akce. Jed-
na z nich se rýsuje i nyní na jaře. Máme 
schválenu dotaci ve výši 450 000 Kč na 
opravu budovy obecního úřadu. Jedná 
se o výměnu střešní krytiny nad částí bu-
dovy s obchodem, pohostinstvím a míst-
ností se zázemím pro obecní pracovníky. 
Krytina je již v nevyhovujícím stavu a do 
prostor při velkých deštích zatéká. Pokud 
bude akce realizována, bude mít celá bu-
dova kompletně novou střešní krytinu, 
protože zbývající část budovy měla kryti-
nu vyměněnou během budování kulturní-
ho centra. Součástí akce by byla i výměna 
stropu v prostorách místního pohostin-
ství. Stávající kazetový strop je již značně 
zašlý, nesplnil by nové požární předpisy 
a rovněž není dostatečná ani tepelná izo-
lace. Prostory se využívají i pro pořádání 
různých vnitřních společenských akcí, 
jako je zasedání zastupitelstva obce, maš-
karní bál, oslava dne matek a podobně. 
I interiér by tomuto tedy měl odpovídat. 
Celková předpokládaná hodnota investice 
je 900 000 Kč. O vlastní realizaci budeme 
rozhodovat v nejbližších týdnech.

Obce mají ale i řadu povinností, které 
na ně klade stát, respektive EU. Jednou 
z těchto povinností je i snížení produkova-
ného opadu. Zde se prosím nenechte mý-
lit, nejedná se o povinnost obecního úřa-
du, aby měl méně odpadu. Snížit odpad 
a maximálně zajistit jeho recyklaci jsme 
nuceni my všichni. Obec by se pak měla 
snažit své občany motivovat a zajistit jim 
prostředky, abychom tuto povinnost spl-
nili. Během několika následujících měsíců 
se tak dočkáme novinek i v této oblasti. 
Více k tomuto tématu najdete na dalších 
stránkách zpravodaje. 

Další změnou, která se nyní realizuje, 
je konkurs na ředitele/ředitelku MŠ. Paní 

ředitelka Jana Voglová odchází do dů-
chodu a od září je potřeba mít tuto pozici 
obsazenou. Aktuálně tedy probíhá kon-
kurs a jméno nového ředitele/ředitelky 
by mělo být známo během měsíce května. 
Zde bych chtěl jménem všech rodičů po-
děkovat paní Voglové za její dlouholetou 
působnost v naší MŠ. Jako učitelka a poz-
ději i ředitelka nám pomohla připravit na 
školní docházku spoustu dětí, z nichž řada 
je nyní již dospělých, úspěšných a již za-
kládají své vlastní rodiny.

Jednu dubnovou sobotu se pod vedením 
Marka Hajkra sešla skupinka nadšenců 
z řad našich občanů a důkladně prořezala 
obecní dolní sad. Švestky tak nyní začaly 
připomínat stromy a lze mezi nimi dokon-
ce i chodit a sekat trávník. Příští rok nás 
čeká stejná akce i v horním sadu. Děkuji 
všem pomocníkům!

Nyní odbočka k jinému tématu. V po-
slední době se množí nabídky různých 
spekulantů na odkoupení pozemků. Ceny 
v těchto nabídkách mohou vypadat zají-
mavě, ale je potřeba na to nahlížet z širší 
perspektivy. Ve většině případů se oprav-
du jedná o spekulanty, kteří nemají zájem 
pozemky aktivně využívat. Jejich cílem 
je maximální zhodnocení investice. Mo-
hou pak bránit rozvoji obce a neúměrně 
navyšovat ceny. Pokud tedy máte zájem 
prodat Váš pozemek, zvažte prosím, zda 
neoslovíte i obec. Pravděpodobně nebu-
deme moci odkoupit pozemek za cenu, 
jakou nabízejí spekulanti, ale můžeme se 
alespoň pokusit o kompromis. 
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Z činnosti zastupitelstva obce
Na posledním zasedání zastupitelstva 

došlo k poměrně zásadní události. Tou 
byla rezignace zastupitele Petra Hajkra 
z osobních, časových i zdravotních dů-
vodů. Od 11. března se tedy novým za-
stupitelem stal pan Lukáš Jedlička. Na-
konec se tak opravdu osvědčil model, 
kdy se kandidáti při volbách spojí do 
sdružení, protože i přes odstoupení jed-
noho je nás nadále stále sedm zastupite-
lů. V případě nezávislých kandidátů by 
nás bylo pouze šest a na uvolněné místo 
by nebylo možné dosadit nového zastu-
pitele.

Stručné závěry z řádných zasedání za-
stupitelstva obce od vydání posledního 
zpravodaje: 

Zasedání zastupitelstva obce dne  
16. 12. 2022

Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• rozpočtové provizorium
• inventarizační komisi a termín inventury
• příspěvek na silvestrovský ohňostroj
• kalendáře na rok 2023
• smlouvu o věcném břemeni s EG.D.
• zachování odměn zastupitelů v nezmě-

něné výši
• výši odměn členů výborů  
• priority investičních akcí

Zasedání zastupitelstva obce dne  
10. 2. 2023

Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• vyřazení majetku dle inventur
• smlouvu o divadelní produkci Vlak do nebe 

• přesun projednání smlouvy o umístění 
telekomunikačního zařízení PVfree.net 
na srpen

• nájemní smlouvu na nocovnu
• smlouvo o dílo – BOZP
• cenu za samovýrobu dříví
• zrušení usnesení ustavujícího zasedá-

ní – odměny členů výborů

Zasedání zastupitelstva obce dne  
10. 3. 2023

Zastupitelstvo projednalo a schválilo:
• rozpočet MŠ na rok 2023
• rozpočet obce na rok 2023 
• smlouvu o bezúplatném převodu ne-

movitosti
• předání sbírky Charitě Konice
• členy konkurzní komise – ředitelka MŠ

Napsal Václav Konečný

Poslední, co bych chtěl za sebe jako sta-
rosta zmínit, jsou Vaše připomínky a námě-
ty. Tedy konkrétně to, jak se (ne)komuni-
kují směrem k zastupitelstvu. Vím, že nám 
máte co říci, že Vás řada věcí tíží. Pokud 

nám to ale neřeknete, tak se o tom přiro-
zeně nemáme jak dozvědět a šeptanda ne 
vždy zafunguje. Rozumím tomu, že ne kaž-
dý se cítí příjemně, když má něco přednést 
na veřejnosti. Chtěl bych Vás ujistit, že ka-

ždý podnět budeme brát vážně a nikdo ze 
zastupitelstva Vás opravdu nekousne. Pro 
všechny případy máte vždy možnost nám 
jakýkoliv vzkaz napsat i na papír a vložit 
do poštovní schránky na obecním úřadě.

Aktuality z naší obce
Vážení, milí spoluobčané a chalupáři, 
v letošním roce nás opustil pan Otakar 
Soukup. Upřímnou soustrast pozůstalým.

Od posledního zpravodaje se nikdo ne-
přistěhoval ani nenarodil. Pouze se od-
stěhovali tito občané:
Liudmyla Chekh
Olha Chekh

Významná životní výročí oslaví tento 
rok ještě tito spoluobčané:
Božena Kovářová 80 roků
Jiří Vojáček  75 roků
Vladimíra Čapková 75 roků
Irena Foretová  50 roků
Marcela Hajkrová 50 roků
Renata Sedláčková 50 roků

Obec Raková u Konice měla k měsíci 
dubnu 209 obyvatel. 

Napsal Pavel Hudeček, 
místostarosta obce

Okénko Sboru dobrovolných hasičů
Vážení členové sboru, spoluobčané 

a chalupáři,
nastal čas, kdy Vás jako obvykle chci 

seznámit s děním v našem sboru a s jeho 
činností. Od minulého vydání zpravo-
daje uběhl téměř půlrok a za tu dobu se 
členové výboru SDH sešli čtyřikrát na 
schůzce, kde řešili zdárný chod organiza-
ce. V polovině listopadu proběhla valná 
hromada v místním pohostinství. Jelikož 
se kvůli pandemii Covid-19 předchozí dva 

roky valná hromada nemohla konat, byla 
v programu zařazena hodnocení i za tato 
předchozí období. Na valné hromadě bylo 
přítomno 27 řádných členů a tři hosté. 
Přítomní nejdříve zvolili návrhovou a vo-
lební komisi, vyslechli si zprávy výboru 
o činnosti sboru a zprávu o hospodaření 
sboru. Proběhla také volba delegátů na 
okrskovou hodnoticí schůzi.

14. 1. proběhla brigáda v rámci spolu-
práce s obcí na kácení a prořezávání stro-

mů na vrchním konci vesnice směrem na 
Rakůvky. Členové sboru vykáceli porost, 
který bezprostředně sousedil s nemovi-
tostí a překážel tam. Polovina vytěženého 
dřeva byla odvezena na hřiště. 26. února 
byla svolána brigáda na pořezání, štípání 
a úklid tohoto dřeva. 

V současné době plánujeme dovoz a sta-
vění máje a také 13. května tradiční první 
akci na hřišti – Otvírání studánek.

Napsala Marcela Hajkrová, jednatelka SDH
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Společenské okénko
Nejprve rekapitulace toho hlavního, co 

se v oblasti kultury a společenského života 
u nás stalo od vydání posledního zpravo-
daje. Nejprve jsme se potkali na propršené 
mikulášské nadílce a rozsvěcování stromeč-
ku. V únoru si pak děti a rodiče užili bez-
vadný dětský karneval. V březnu jsme měli 
možnost zhlédnout muzikálové představení 
„Vlak do nebe“, kde jedno oko nezůstalo su-
ché a u příležitosti svátku Josefů jste si mohli 
zatančit na candrbále. Poslední větší akcí 
bylo stavění máje a slet čarodějnic na konci 
dubna. Počasí nám sice opět příliš nepřálo, 
ale myslím, že akce se i přesto vydařila a měla 
úspěch. Většina ze zmíněných akcí proběhla 
za významné spolupráce s Kulturním cent-
rem pod vedením paní Marcely Hajkrové.

Tím bych chtěl moc poděkovat všem, 
kdo se na organizování jakýchkoliv spole-
čenských akcí podíleli. 

V dalších měsících nás pak mimo jiné 
čekají tyto akce:
• V květnu, přibližně v době vydání to-

hoto zpravodaje, uspořádáme tradiční 
oslavu pro rakovské maminky. Součás-
tí bude vystoupení dětí MŠ.

• Jako každý rok budeme i letos slavit 
svátek sv. Anny. Datum konání bude 
sobota 22. 7. 2023. Loňské oslavy byly 
nadstandardně bohaté, protože jejich 
součástí bylo i svěcení hasičského pra-
poru. Jeden prapor nám stačí, takže 
formát letošních oslav bude spíše v po-
době, jak jste byli zvyklí před dobou 
covidovou. O přesném programu Vás 
budeme včas informovat.

• Další větší kulturní akcí, kterou pro Vás 
připravujeme, je zájezd na Znojemské his-
torické vinobraní v sobotu 9. 9. 2023. Těšit 
se můžete na víno, burčák a výbornou 
gastronomii. To vše s bohatým kulturním 

programem. Obec by hradila část nákladů 
na dopravu. Registrovat se můžete v pod-
statě již nyní. Vzhledem k tomu, že se zá-
jezd koná až za několik měsíců, budeme 
další podrobnosti publikovat v obecním 
rozhlase přibližně dva měsíce předem.

Napsal Václav Konečný,starosta obce

Okénko mateřské školy
Letošní teplotně proměnlivé i deštivé 

jarní počasí výletům a venkovním aktivi-
tám mnoho nepřeje. To vše ovlivňuje nejen 
nemocnost dětí, ale i průběh školou naplá-
novaných aktivit. Děti se účastnily diva-
delního představení v divadle v Prostějově 
s názvem „Do hajan“.  Velký ohlas a nadše-
ní přinesla návštěva programu „Velikonoce 
na hradě Šternberk“. Program započal pro-
hlídkou velikonočně vyzdobených zámec-
kých komnat, děti se dovídaly o různých 
tradicích a zvycích, pečení velikonočních 
pokrmů a technikách barvení kraslic. Dále 
měly možnost si zhotovit vlastní výrobek ve 
výtvarné dílně. Jarním pásmem básní, písní 

a tanečních her oslavíme „Svátek matek“ ve 
škole i v obci. V rámci výuky tematické části 
školního vzdělávacího programu „Modrá je 
voda a Den Země“ nás čeká výlet do Rakov-
ského údolí a ke Kyselce. Soutěživým dopo-
lednem oslavíme „Den dětí“, promyslíme 
tipy na školní výlet, ještě focení do školní 
ročenky a můžeme konstatovat, že letošní 
školní rok máme zdárně za sebou.

Dále musím připomenout zapojení školy 
do Operačního programu Jan Amos Ko-
menský, který vyhlašuje MŠMT jako výzvu 
Šablony pro MŠ a ZŠ. Cílem výzvy je přispět 
finančními prostředky ke kvalitnímu a in-
kluzivnímu vzdělávání pro všechny děti, 

žáky a účastníky zájmového vzdělávání. 
Opět nás čeká neradostné každoroční 

loučení, kdy naši školu opouští budoucí 
školáci. Letos je jich devět, kteří odejdou 
do základních škol v okolí. Přejeme jim, 
aby jejich příští cesta školou byla prozáře-
na kamínky poznání a otevřena všemu no-
vému. V mateřské škole je vždy rádi uví-
táme, kdykoliv nás navštíví, pro nás stále 
zůstávají našimi milými školáčky.

Krásné léto plné sluníčka a modré ob-
lohy, plné usměvavých tváří. Léto, které 
bude úplně podle Vašich představ přejí 
pracovnice školy.

Napsala Jana Voglová, ředitelka MŠ

Okénko Kulturního centra
Milí spoluobčané, 
dovolte mi pár slov k tomu, co proběhlo 

v našem kulturním centru. V listopadu loň-
ského roku jsme v prostorách kulturního cen-
tra vyráběli vánoční ozdoby – andělíčky z pě-
nového papíru. Podle připravených šablonek 
si děti i dospělí vystřihli tělíčko a křidélka a po-
mocí tavné pistole slepili andílka. Dozdobili 
jsme je perličkami a různými ozdobami. Za-

čátkem adventu jsme tyto ozdoby použili na 
výzdobu truhlíků na oknech obecního úřadu. 
Zároveň jsme na okna umístili i dvě postavič-
ky Louskáčků, které jsme vyráběli již loni. 

V prosinci jsme si nazdobili vánoční per-
níčky. Ochutnat jste je mohli při tradiční 
mikulášské besídce.

V březnu jsme se sešli při výrobě veliko-
nočních zajíčků z plastových vajíček. Děti 

si malovaly fixami na vajíčka a různě si je 
zdobily. Následně jsme vajíčky a mašlička-
mi ozdobili strom ,,vajíčkovník“ na návsi.

Na následující období plánuji další akce, 
které budou včas zveřejněny na vývěs-
ce obce a v hlášení obecního úřadu. Také 
bych Vám chtěla poděkovat za účast na 
akcích kulturního centra.

Napsala Marcela Hajkrová
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Novinky v třídění odpadů v naší obci
Jak jsem již zmínil výše, je na obce vy-

víjen tlak na snížení produkce odpadů 
a zvýšení poměru vytříděných odpadů. 
Důvodem tohoto tlaku je samozřejmě eko-
logický přínos. Třídění a následná recyk-
lace odpadů značně snižuje množství pou-
žitých primárních surovin jako jsou např. 
stromy, ropa, železná ruda, ale velmi také 
šetří energie. Smysl to tedy určitě má a po-
kud nechceme, aby naše děti jednou zdě-
dily pustou měsíční krajinu, měli bychom 
se na tom podílet.  

Povinnosti obcí v této oblasti jsou již za-
kotveny i v legislativě, konkrétně v Záko-
ně o odpadech. Zjednodušeně v číslech to 
znamená, že do roku 2025 musíme vytří-
dit 55% komunálního odpadu a do konce 
roku 2035 pak 65%. S tím souvisí i řada 
dalších opatření jako např. zákaz skládko-
vání využitelných odpadů od roku 2030 
a podobně. Nedává mi ale nyní smysl 
Vás s tímto vším zatěžovat. Podstatné je, 
jakým způsobem má toto být vynucová-
no. Hlavním nástrojem jsou samozřejmě 
finance. Až do letoška se sazba za ulože-
ní odpadů na skládku zvyšovala ročně 
o 100 Kč za tunu. V letech 2024 a 2025 pak 
toto navýšení bude ale o 250 Kč za tunu, 
v dalších letech se pak vrátíme ke stoko-
runovému navýšení. Pokud Vám to nezní 
dramaticky, tak to zkusím v absolutních 
číslech – letos zaplatíme za tunu 1000 Kč, 
za dva roky 1500 Kč. 

Sice nyní nejsou stanoveny sankce za 
nedodržení limitů, ale ty dozajista přijdou.

Celková částka, kterou obec platí za od-
pady, samozřejmě není pouze za uložení 
na skládku. Další nemalé náklady jsou za 
svoz, velkoobjemový odpad a další. Ty se 
zvyšují úměrně s inflací, což je ale věc, kte-
rou neovlivníme. 

A jak si na tom stojí naše obec? Za loňský 
rok jsme na skládku uložili zhruba 50 tun 
odpadu a procento vytřídění máme kolem  
25%. Je tedy před námi ještě dlouhá cesta.  

Obec samozřejmě nemůže vše financo-
vat pouze ze svého rozpočtu, a proto je 
všude zaveden příslušný místní poplatek. 
V případě, že nesnížíme produkci odpadu 
a nebudeme třídit, tak náklady dopadnou 
na nás všechny ve formě výrazně zvýše-
ného poplatku za odpady. Je tedy v našem 
vlastním zájmu důsledně třídit a zvažovat, 
které odpady musí opravdu končit v ná-
dobách na směsný odpad nebo je můžeme 
využít jiným způsobem.

Upozorňuji, že není řešením vozit od-
pad někam do lesů. Do odpadu se započí-
tává vše, co je na katastru obce, a rozhodně 
bych nedoporučoval ani vozit odpad do 
jiného katastru. Je to samozřejmě nelegál-
ní. Mimoto jsme relativně malá vesnice 
a kdyby naši větší sousedé přijali stejnou 

praxi a začali odpad vozit k nám, tak na 
tom rozhodně nevyděláme.

Tady bych chtěl podotknout, že obcí jsou 
myšleni všichni občané, ne obecní úřad 
nebo zastupitelstvo, jak se někdy chybně 
chápe. Celá tato kapitola se tedy týká nás 
všech. 

Jaká opatření nás tedy čekají?
  Jako první krok zavedeme tzv. door-to-

-door systém. Znamená to, že každá ne-
movitost obydlená 

po větší část roku dostane dvě 240litrové 
popelnice, které zaplatí obec. Jedna bude 
na papír a druhá na plasty. Jedenkrát za 
měsíc pak budou tyto popelnice vyvezeny 
stejně jako stávající komunální odpad, ale 
zřejmě v jiném termínu. Nebudete tedy 
muset nosit plasty a papír do stávajících 
kontejnerů, ale budete je dávat do popel-
nice přímo u Vás doma. Je to praxe, kterou 
postupně zavádí i jiné obce a má vždy vel-
ký přínos. 

Každá popelnice bude mít vyraženo 
evidenční číslo a na obci bude seznam do-
mácností a jejich popelnic dle těchto čísel. 

Účelem je zabránit vzájemným krádežím 
popelnic. Ano, i k tomu u nás dochází.

 O popelnice se prosím starejte, jako by jste 
si je zakoupili sami. Nikdo Vás nebude po-
kutovat, pokud dojde k poškození popelnice 
běžným používáním, ale prosím neničit je 
úmyslně. Není to levná záležitost a popelnice 
by měla několik let bez problémů vydržet.

Stávající kontejnery ve sběrných místech 
samozřejmě zůstanou, ale předpokládá-
me, že budou plněny mnohem pomaleji.

Další, tentokrát menší změna se týká 
kontejnerů na kovy. Stávající svozová fir-
ma si za odvoz jednoho kontejneru nově 
účtuje přibližně 330 Kč. Vzhledem k tomu, 
že se ve sběrnách jedná o jednu z nejdraž-
ších komodit, tak mi přijde výhodnější, 
když si odvoz kovového odpadu budeme 
řešit sami nebo ve spolupráci s SDH. Proto 
ale potřebujeme kontejnery, které dokáže-
me sami vyvést. Namísto stávajících „zvo-
nů“ tedy budou v každém hnízdě na kon-
tejnery dvě 240litrové popelnice určené na 
kov. Do nich můžete umisťovat plechovky 
a drobný kovový odpad jako doposud. 
Plechovky prosím před vhozem sešlápně-
te, aby zabraly co nejméně místa.  
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Uvidíme, jak se tento systém třídění 
ujme u nás, a dle toho zvolíme další po-
stup, jak napomoci většímu třídění. Po-
pelnice je například možné do budoucna 
opatřit i čipem. Lze pak sledovat, kolik 
která domácnost vytřídí odpadů a na zá-
kladě toho pak lze např. poskytovat slevu 
z poplatku za odpady.

Existuje i  několik dalších možností, jak 
odpad dále vytřídit. Města a větší obce 
zavádí i popelnice na bioodpad, gastrood-
pad, tašky na kovy, sklo apod. U nás je si-
tuace trochu odlišná, protože na bioodpad 
máme vlastní kompostéry, řada z nás má 
slepice a jiná domácí zvířata, která zužit-
kují i gastroodpad. 

Tady bych prosil i o zpětnou vazbu od 
Vás. Dejte nám vědět, pokud víte, že něco 
dáváte do směsného odpadu pouze pro-
to, že nemáte možnost to za současného 
stavu vytřídit, někde dočasně uložit atd. 
V některých obcích dělali to, že namátko-
vě vybrali několik popelnic, jejich odpad 
vysypali na jednu hromadu a zjišťovali, 
co lze ještě ve větším množství vytřídit. Já 
bych byl raději, abychom se nejprve nad 
tím všichni zamysleli a pak sdělili zastu-
pitelům obce nebo na úřadě, co byste dále 
uvítali. Jakýkoliv námět nebo postřeh se 
počítá. 

Pro chvilku pohody
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Závěr
Čeká nás teplejší část roku, takže, ať nám počasí přeje. Sluníčko ať svítí příjemně a deště ať je akorát. Kromě tohoto přání bych na 
závěr rád vyzval všechny, kteří by také rádi přispěli do zpravodaje. Jsou vítáni. Nezáleží na věku, pohlaví ani vyznání. Záleží na 
ochotě a nápadu. Vítáme přímo článek, ale stejně tak jen námět na něj. Čím více bude spoluautorů, tím bude náš zpravodaj pestřejší.  

Napsal Václav Konečný

Jak správně 
třídit

Výborný zdroj informací, jak který odpad 
třídit můžete nalézt na webu  
https://www.jaktridit.cz/. 

Podobně na webu https://kamtridit.cz/ je  
podrobná mapka s místy pro odevzdávání  
jednotlivých druhů odpadu.


